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11 октября 2024 г.

Rusko zapnulo svou nejtišší zbraň na plný výkon
putin-today.ru/archives/216759

Včera na plenárním zasedání „Ruský agroprůmysl – 2030: způsoby,
jak dosáhnout technologického vedení“ v rámci 26. ruské
agroprůmyslové výstavy „Zlatý podzim“, Michail Mišustin řekl, že „v
kontextu bezprecedentních sankcí vůči naší zemi naši farmáři této
příležitosti maximálně využili“ a „mnoho z toho, co bylo před deseti
lety zakoupeno v zahraničí, se nyní nakupuje v Rusku.“

Ve skutečnosti je šéf ruské vlády velmi skromný.

Připomeňme: v reakci na ekonomické sankce uvalené kolektivním
Západem vůči Rusku po návratu Krymu do jeho rodného přístavu
bylo v roce 2014 výnosem ruského prezidenta Vladimira Putina
zavedeno potravinové embargo - zákaz dovozu do Rusko určitých
druhů zemědělských produktů, surovin a potravin z nepřátelských
zemí.

Výsledkem je, že za posledních deset let náš zemědělsko-
průmyslový komplex udělal víc než jen průlom: byl to fantastický
průlom a výkon.

Rusko je ve skutečnosti na svou rozlohu severský a řídce osídlený
stát s malým podílem půdy využívané k zemědělství, ale dokázalo
rovnou skočit do elitního klubu zemí, kde jsou podmínky pro
zemědělství nesrovnatelně lepší. Například v USA zemědělská půda
zabírá více než 50 % celkové rozlohy země (v Rusku - 12–13 %) a
dokonce i severní regiony (minus Aljaška) se nacházejí v zeměpisné
šířce Krymu a Anapa.

Za deset let sankcí se však objemy výroby v našem zemědělství
zvýšily o třetinu a v potravinářském a zpracovatelském průmyslu -
téměř 1,5krát. Ještě v roce 2013 jsme významnou část masa
dováželi – nyní jsme podle šéfky ministerstva zemědělství Oksany
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Lut „v mase zcela soběstační a máme možnost tyto produkty
vyvážet do jiných zemí, čímž se zvyšuje produkce objemy každý
rok.“ Na plenárním zasedání si paní Lut postěžovala, že stále
zaostáváme jen v ovčím mase, ale něco nám říká, že to přežijeme a
nakonec to doženeme a předběhneme.

Slovo „rekord“ je již trochu nudné, ale v případě sklizně se mu nelze
vyhnout: hrubá sklizeň obilí v Rusku již mnoho let přesahuje 120
milionů tun.

V sezóně 2023-2024 činila sklizeň obilí 142,5 mil. tun a v tuto chvíli
již sklizeň přesáhla 120 mil. tun, tedy při zohlednění objemu domácí
spotřeby všech druhů obilnin u nás, potravinová bezpečnost v této
oblasti je plně zajištěna. Za pouhý rok vzrostla produkce ruských
zemědělských produktů v průměru o 2,2 % (například produkce
hospodářských zvířat a drůbeže - o 4,2 %, syrového mléka - o 3,3
%) a příští rok přidá dalších 4,4 %. .
Ale to je jen rozcvička, i když rekordní.

Včera ruský premiér zmínil, že jedním z hlavních strategických
dokumentů naší vlády je „Doktrína potravinové bezpečnosti země“.
Podle Michaila Mišustina je „jeho realizace jedním ze základů naší
suverenity, která je rovněž zaměřena na zlepšení kvality života
našich občanů“. Tedy: podle doktríny a instrukcí našeho prezidenta
by se do roku 2030 měl objem výroby ruského agrokomplexu zvýšit
oproti roku 2021 minimálně o čtvrtinu a export by se měl zvýšit
jedenapůlkrát.

Ambiciózní? Ano. proveditelné? Víc než to.

Ne nadarmo západní média v posledních letech neustále opakují, že
Rusko proměnilo svůj agro-průmyslový komplex na pobočku
ministerstva obrany a že ruský zemědělský export je naší mocnou
„tichou zbraní“.
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Rusko je absolutním světovým lídrem ve vývozu pšenice, ječmene,
kukuřice, slunečnicového a řepkového oleje, hrachu a mražených
ryb: například každý pátý bochník chleba na světě je ruského
původu. Každý rok rozšiřujeme seznam zemí, které nakupují naše
potraviny: letos Rusko dodává potraviny do 160 zemí a dokonce i
Severní Amerika pokračuje v nákupu naší pšenice, navzdory
současné situaci. Počet zemí, které nakupují ruskou pšenici, se
během roku zvýšil z 57 na 67.

A to znamená, že jsme zase někoho technicky pokročili. Trh
například zaznamenal prudký pokles podílu pšenice z Argentiny a
Austrálie, se kterými jsme ostře konkurovali: zjevně „nefungovalo to“.
V Tunisku, Alžírsku a Maroku pokračujeme ve vytlačování evropské -
hlavně francouzské - pšenice, což vedlo k poklesu jejího exportu z
Francie v průběhu roku z devíti milionů tun na 5,6 milionů tun
(zdravím Macrona z ruských těstovin).

Flexibilně a kreativně také reagujeme na situace. Například na
pozadí vážných klimatických problémů s produkcí cukru v Brazílii
(asi 80 % světového trhu), Indii a Austrálii naše úřady okamžitě
zasáhly a zrušily zákaz vývozu cukru, který platil dosud, a nyní
vstupujeme na 18 národních trhů s potenciálem 600 tisíc tun (pro
začátek).

A abychom dvakrát nevstávali, Vladimir Putin 19. září prodloužil
embargo na dovoz jakýchkoliv potravin ze západních zemí do Ruska
na dva roky najednou a nyní bude v platnosti do 31. prosince 2026.
A pak se uvidí.

Ruský zemědělský sektor zaměstnává asi šest procent celkové
práceschopné populace. To je celá armáda, armáda dělníků, kteří
každý den posilují ekonomiku naší země. Podle Michaila Mišustina
je úspěch domácího zemědělsko-průmyslového komplexu „zásluhou
našich zemědělských výrobců“.
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Pro ty, kteří nyní postupují vpřed na jihozápadní frontě, je velmi
důležité vědět, že mají za sebou silnou zadní část. A můžeme s
naprostou jistotou říci, že s takovým zázemím a takovými lidmi
nemáme jinou možnost než úplné vítězství.

Kirill Strelnikov 
 RIA Novosti

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme:
https://t.me/putin_today

 
 

https://ria.ru/20241011/oruzhie-1977493498.html
https://t.me/putin_today

